
 
 

Olga Staňková (22. 1. 1930 - 13. 6. 2021) 

  
13. června letošního roku nás na věčnost předešla sestra Olga Staňková, 

naše paní farářová, která věrně stála po boku svého manžela, Jaroslava B. 
Staňka, faráře v Huslenkách v letech 1951 -1977.  

Vděčně si připomínáme její památku a děkujeme za všechno, 

co vykonala pro Boží lid i naše evangelické společenství zde v Huslenkách.  
Urny manželů Staňkových jsou od 28. 8. 2021 společně uloženy 

v kolumbáriu na hřbitově v Huslenkách.  
 
 

Pravidelná shromáždění  - podzim 2021 

 

Středa:  
12:30  Náboženství na ZŠ v Hovězí  
 

Čtvrtek:  
14:00  Náboženství na ZŠ v Huslenkách 
 
Pátek:  
16:00  Konfirmační cvičení (fara)  
17:3  Sdružení mládeže (fara)  
 
Neděle:  
10:00  Bohoslužby    

 
Do sborové neděle 14. 11. jsou bohoslužby v kostele, pak ve sborovém sále.  

Svatá večeře Páně se vysluhuje o svátcích a každou první neděli v měsíci.  

Součástí bohoslužeb je i nedělní škola pro děti.  

 

 
Kontakty: 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické, Huslenky 439,  PSČ 756 02  
Telefon:  571 445 072, huslenky@evangnet.cz,  IČO: 49563165 
Farář: Jiří Palán (731 628 027), kurátor: Jiří Sívek (733 203 487)  
Číslo účtu: 129663139-0300, web: cce.huslenky.cz  
 
 

 PODZIMNÍ 

SBOROVÝ DOPIS 
Českobratrské církve evangelické v Huslenkách 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
„Věřit Bohu znamená spolehnout se na to, v co 

doufáme, a být si jist tím, co nevidíme.“ 
Židům 11,1 

2021 
  



 

Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  

věřit Bohu, podle autora biblického listu Židům, znamená „spolehnout 

se na to, v co doufáme a být si jist tím, co nevidíme.“ 

Je to zvláštní. Jako by víra byla zcela dotržena od běžného života a světa, 
v němž přebýváme. Zde to přece chodí zcela naopak. Jistí si můžeme být jenom 
tím, co máme před očima a spolehnout se člověk může jenom tomu, co už má 
kapse…  

Jenže právě uplynulé měsíce, které jsme společně (nebo někteří sami) 
prožili, nás poučily, že ne všechno, čím jsme si byli ještě donedávna jistí, je tak 
spolehlivé, jak se zdálo. Měli jsme za jisté, že děti chodí do školy, že v neděli 
otevře kostel a ve všední den obchody… Ale mnohé z našich jistot se ukázaly 
jako falešné, nespolehlivé.  

Víra, oproti tomu, slovy katolického kněze a „pastýře undergroundu“ 
Ladislava Heryána, je „pravdivá nejistota“. Víme, že s vírou a ve víře nic 
nemáme jisté a nic v kapse, ale v této pravdě žijeme rádi. Na rozdíl od jiných 
nejistot „světa a doby“ nás nejistota víry netraumatizuje, ale naopak, působí nám 
radost. Dokonce takovou, že v ní chceme zůstat a vytrvat dál a namísto toho, 
abychom se děsili, těšíme se na to, co teprve přijde.  

Protože na rozdíl od „běžného života“ se ve víře nespoléháme na to, 
co bylo a co máme, ale hlavně na to, co teprve bude. A toho, co bude, se 
nemusíme bát, protože víme, že naše budoucnost není ubohá, ale u Boha.  

Proto také smíme děkovat. Na rozdíl od mnohých jiných se jako křesťané 
neptáme „za co“, protože „víme komu“. Děkujeme Pánu Bohu. Bez podmínek. 
I on nás přece miluje svou bezpodmínečnou láskou.  A jestli přece děkujeme za 
něco, tak především za všechno to krásné, nejisté a pomíjivé, co nás tu dnes 
obklopuje. Děkujeme za každý nový den, za blízké lidi, které máme kolem sebe, 
za náš sbor i celou církev.  

Kéž se náš sbor i celá církev - ano, jako podzimní strom, - opět okrášlí 
nesmírným bohatstvím všech barev života!  
 
Rekonstrukce, natírání a díkčinění 

 
Jedna věc jsou rozvahy o blízké či další budoucnosti  - s nimiž vás 

bedlivě seznamujeme na vloženém listu našeho dopisu -  druhá věc pak to, 
co se doopravdy udělá. Je tedy letos za čím se ohlédnout? Myslím, že ano.  

Především pokračuje rekonstrukce farní kanceláře. Většina nábytku už 
je hotová, skříně a knihovny byly ukotveny na svých pozicích. Zbývá dodělat 
sborovou kuchyňku, včetně nové linky. A také zavést (vyměnit) elektřinu, 
výpočetní techniku instalovat zpátky a do policí seřadit všechny vytažené knihy, 

jež jsou nyní volně rozvrstveny po celém spodním patře fary. A tím vším se 
připravit na další „farní sezónu“, až nás z kostela vyžene  - doufejme, že zima a 
ne covid.   

Knihy, matriky a dokumenty vytažené ze dna starých skříní vydaly 
cenné poklady. Účetnictví z doby, kdy sbor ještě nebyl samostatný, ale patřil 
pod Dolní Vsetín, starší i novější konfirmační fotografie i všechny zpěvníky 
postupně používané v naši církvi  - a letos už má být další, nový! To všechno 
svědčí o mnoha těžkých zápasech, které naši předkové ve víře vedli. V bídě, 
válce i perzekuci. A přece dokázali postavit kostel, přestavět sborový dům, 
rozhojnit sborový život … Není to inspirace i pro nás, v našich dnešních 
výzvách? A nejsme na tom vlastně o mnoho lépe, než byli oni?  

Ne všechny práce se ale děly jen uvnitř domu, ale i kolem. Byl natřen 
celý plot kolem fary! Brigádníci z Vrchů, Losového i od Suřanů, malí i velcí se 
snažili, aby se to kolem fary lesklo novotou. A podařilo se! Natřené jsou 
i všechny brány. Ještě zbývá plot kolem kostela  - tož, to zase na jaře! 

Za všechno dílo, rukou lidských  a především to Jeho, chceme Pánu 
Bohu srdečně poděkovat. Přijďte do kostela k bohoslužbám Díkčinění, v neděli 
10. října. Nuž Bohu děkujeme!  

 
Sborová neděle 14. 11. 

  
Všechny srdečně zveme také na sborovou neděli 14. listopadu. Její 

program bude bohatý a vpravdě chutný.  
Při dopoledních bohoslužbách bude slavnostně pověřeno staršovstvo 

sboru, zvolené na červnovém výročním shromáždění. Pověřením (staršovstva) 
byl pověřen (seniorátním výborem) zástupce seniorátního kurátora br. Josef 
Bartoň.  

Po bohoslužbách se koná společný oběd ve sborovém sále. Po dlouhých 
měsících korony, kdy podobné akce nebyly možné, nám již pořádně vyhládlo! 
Letos vás tedy zveme na sborový guláš, který připraví br. Luboš Hrňa. 
Připraveno bude jistě i spousta dalšího, drobnějšího občerstvení. Už se moc 
těšíme! 

Hned po obědě bude následovat sborová beseda na téma budoucnosti 
našeho sboru. Je potřeba o ní mluvit, i o velkých změnách, jež nás čekají. Na 
vše bude možné se zeptat, o všem diskutovat.  

Proto určitě přijďte! Doufejme, že i proočkovanost společnosti již 
zamezí vážnějším následkům koronavirové epidemie a nečeká nás žádný další 
lockdown. A my se zase budeme moc setkávat beze všech omezení!   


